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                                                                  З А П И С Н И К 
 

са 4. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
                                                          Парламентарне скупштине БиХ 
                           одржане 29.05.2007, у времену од 10.00 до 12.00 часова   
 
 
Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, Шефик Џаферовић, 
Јозо Крижановић, Драго Калабић , Хазим Ранчић, Сулејман Тихић, Слободан Шараба,  Адем 
Хускић, Мирко Околић и Винко Зорић. 
Сједници из оправданих разлога нису присуствовали Душанка Мајкић и  Иво Миро Јовић.  
 
Сједници су присуствовали представници предлагача аката, као и гости: Момчило 
Новаковић, посланик; Марина Пендеш, замјеник министра одбране БиХ; Сифет Поџић, 
командант Заједничког штаба ОСБиХ, и Ризво Плех, генерални инспектор у ОСБиХ, Саво 
Бероња, савјетник предсједавајућег Предсједништва БиХ; пенз. ген. Хајрудин Грабовица, 
Роан Максвел, шеф Одјељења за управљање транзицијом, те Јасмин Мекић  и Елма Демир из 
Штаба НАТО-а у БиХ; Кристијан Хаупт и Душан Золер из Мисије ОЕБС-а у БиХ; Драгица 
Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, и Жељко Грубешић, 
савјетник у Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ. 
 
Сједници је предсједавао Бранко Зрно. 
 
За сједницу је предложен сљедећи  
 
                    ДНЕВНИ РЕД 
  
1. Верификација Записника са 3. сједнице Заједничке комисије; 
2. Разматрање Предлога закона о допунама Закона о одбрани  
    (предлагачи: посланик Момчило Новаковић и делегат Слободан Шараба); 
3. Разматрање Одлуке о утврђивању кандидата на генералске позиције у Оружаним снагама 
   БиХ (предлагач: Предсједништво БиХ); 
4. Разматрање захтјева генерал-мајора Хајрудина Грабовице; 
5. Текућа питања: 
    а) Извјештај са одржане радионице у Нему о теми „Законодавни оквир, надлежности и 
        планови институција БиХ у области одбране и безбједности“, 19. и 20.04.2007.године, 
    б) Извјештај о обављеној посјети Главној канцеларији Граничне полиције БиХ и 
        Теренској канцеларији ГП-е у  Вишеграду, 
    ц) Допис Бериза Белкића, предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ,  на захтјев 
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           адвоката Фарука Балијагића, 
      д) Информација о безбједносној провјери, 
      е) Позив за посјету ПСОТЦ Бутмир, 
      ф) Информација о посјети СР Њемачкој; 
      г) Иницијатива за додјелу почесног држављанства БиХ и продужење рада у  
          Мисији ОЕБС-а у БиХ за Кристијана Хаупта. 
    
На предлог Слободана Шарабе, једног од предлагача Закона из 2. тачке предложеног дневног 
реда, чланови Заједничке комисије једногласно су одлучили да скину са  дневног реда ову 
тачку до наредне сједнице Комисије, до када би требало да добију мишљење Владе РС-а о 
овом закону. Овако измијењен дневни ред чланови Заједничке комисије једногласно су 
усвојили.  
 
Ад.  - 1. Верификација Записника са 3. сједнице Заједничке комисије 
 
Запсиник са 3. сједнице чланови Заједничке комисије једногласно су верификовали. 
 
 
Ад.  - 2. Разматрање Одлуке о утврђивању кандидата за генералске позиције у 
              Оружаним снагама БиХ (предлагач:Предсједништво БиХ) 
 
Марина Пендеш образложила је Одлуку Предсједништва БиХ о утврђивању кандидата за 
генералске позиције у Оружаним снагама БиХ. Истакла је да је Одлука донесена на основу 
одредаба Закона о одбрани БиХ и Закона о служби у Оружаним снагама БиХ, те да је за све 
кандидате НАТО извршио провјеру и дао привремену сагласност за именовање. 
 
Након краће расправе чланови Заједничке комисије једногласно су подржали Одлуку 
Предсједништва БиХ и упутили је у даљу парламентарну процедуру са предлогом за њено 
потврђивање. 
 
Ад. - 3.   Разматрање захтјева генерал-мајора Хајрудина Грабовице 
 
Бранко Зрно подсјетио је присутне да  је на претходној сједници Заједничке комисије 
разматрано  писмо пензионисаног генерала Хајрудина Грабовице о начину његовог одласка у 
пензију, те да је тада усвојен закључак да  се  генерал Грабовица позове  на наредну сједницу 
Заједничке комисије, ако жели,  и том приликом одговори да ли остаје при датим наводима у 
писму и тиме захтијева да Заједничка комисија настави процедуру по том акту. Нагласио је 
да је Заједничка комисија у овом случају у специфичном положају с обзиром да се не може 
мијењати донесена одлука Предсједништва БиХ о пензионисању, али да је жељела 
омогућити генералу, чије је именовање и потврђивала, да се обрати и каже оно што сматра 
потребним. 
Потом је дао ријеч пензионисаном ген. Хајрудину Грабовици, који је захвалио Комисији на 
позиву и могућности да образложи свој захтјев. Нагласио је да је захтјев написао прије 
званичног пензионисања, одн. доношења одлуке Предсједништва БиХ којим се он на лични 
захтјев упућује у старосну пензију, те да тренутно нема никаквих примједаба на такву 
одлуку. Односи са Предсједништвом БиХ су коректни и он у потпуности поштује њихову 
одлуку. Разлог за упућивање његовог писма је прије свега морално блаћење његове личности 
у средствима информисања и присуство овој сједници Комисије представља за њега 
одређену моралну сатисфакцију. Након тога дао је одређена појашњења поступака, прије 
свега истраге која је вођена против њега у Генералном инспекторату ОСБиХ о употреби 
јединица Војске ФБиХ на територији РС-а, у Рогатици. Нагласио је да су резултат те истрага 
двије различите верзије закључака. Све друге истраге које су вођене нису тачне и нема 
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доказа за њихову оправданост. Током истрага он је све вријеме захтијевао од министра 
одбране БиХ и начелника Заједничког штаба БиХ да му омогуће дирекан контакт и разговор 
са главнокомандујућим НАТО-а у БиХ и ЕУФОР-а, али му то није омогућено.  
Сифет Поџић истакао је потом да је овај процес трајао дуго, а да је Министарство одбране 
БиХ цијели потупак водило и окончало у складу са законским одредбама. У односу на 
конкретну истрагу коју је поменуо ген. Грабовица, нагласио је да је она  вођена на захтјев 
НАТО-а, који се обратио таквим захтјевом заснованим на Упутству снагама НАТО-а. У вези 
са наводима да ген. Грабовици није омогућен непосредан разговор са  командантом НАТО-а, 
истакнуо је да они нису тачни, те да је тај састанак омогућен са ген. Вајтманом. Потом је 
детаљно образложио истраге вођене против ген. Грабовице, чији је хронолошки преглед 
достављен и у писаној форми члановима Комисије.   
На хронолошки преглед истрага ген. Грабовица није имао примједаба, изузев на 
контрадикторност  закључака истраге у вези са употребом јединице Војске ФБиХ у 
Рогатици. У вези са претходним повлачењем захтјева за пензионисање, истакнуо је да је тада 
поднио захтјев да се пензионише закључно са 01.10.2006. године, што би му омогућило 
повољнију пензијску основицу, али том захтјеву није удовољено. 
Винко Зорић изразио је незадовољство расправом о овој тачки, с обзиром да се уопште не 
зна који је и да ли постоји конкретан захтјев ген. Грабовице. 
Сулејман Тихић поставио је питање улоге савјетника предсједавајућег Предсједништва БиХ 
у контексту новог Закона о одбрани БиХ, с обзиром да је војни савјетник Предсједништва 
БиХ сада начелник Заједничког штаба БиХ. У односу на конкретан случај, нагласио је да је о 
њему и раније био упознат као члан Предсједништва БиХ, те да је разговарао у неколико 
наврата са главнокомандујућим НАТО-а о овом случају. Није му у сваком случају било јасно 
да ли је ген. Грабовица крив или не. То је било почетно вријеме транзиције у области 
одбране, а главни ауторитет  у тој области и у доношењу одлука био је, као што је  и сада, 
НАТО. У међувремену је ген. Грабовица пензионисан на сопствени захтјев, а не због 
пропуста. Разних  коментара у штампи увијек ће бити и на то Заједничка комисија не може 
утицати. Стога би цијели овај случај требало окончати због вишег циља којем идемо, а то је 
улазак БиХ у НАТО.  
Шефик Џаферовић нагласио је улогу Заједничке комисије у процесу именовања генерала, 
али и у оваквим случајевима, гдје се жели омогућити генералима да кажу што желе. Потом је 
нагласио да се у потпуности слаже са мишљењем Сулејмана Тихића. 
Адем Хускић нагласио је да је  ова расправа била потребна и да је ово добра пракса у раду 
Заједничке комисије, те да у конкретном случају не треба нико да буде добитник, одн. 
губитник. 
Саво Бероња одговорио је на питање Сулејмана Тихића. Истакао је да је, у складу са 
Законом о одбрани БиХ, начелник ЗШ ОСБиХ војни савјетник Предсједништва БиХ, те да се 
он на овој сједници не налази у тој улози. У консултацијама Предсједништва БиХ са 
Министартсвом одбране БиХ  констатовано је да често постоје одређена политичка питања, 
те је договорено да сједницама Комисије присуствује увијек представник Министарства 
одбране БиХ и један савјетник чланова Предсједништва, с тим  да се то присуство 
равномјерно распореди на савјетнике из сва три народа.  
Драго Калабић потом је истакао да је разматрање ове тачке дневног реда договорено ради 
утврђивања истинитости навода датих у допису ген. Грабовице да је пензионисан под 
пријетњама и притиском. Међутим, ген. Грабовица га на овој сједници није убиједио да су ти 
наводи тачни, јер је у договору са надлежнима коначно ријешио свој статус. Како се убудуће 
не би водила дуготрајна беспотребна расправа на Заједничкој комисији, предложио је 
увођење  евентуалне предфазе разговора руководства Комисије за подносиоцем захтјева. 
Након тога, ако буде потребно, захтјеве би разматрала цијела Заједничка комисија.  Затим је 
предложио да се захтјев ген. Грабовице одбије, те да се констатује да је пензионисан у 
складу са законским одредбама.  



 4
Јозо Крижановић сматра да је била корисна расправа о овом случају, те да је у 
надлежности наше комисије вршење надзора над ОСБиХ. Сматра да је ген. Грабовица у 
конкретном случају часно пензионисан, јер је демантовао одређене наводе, али да је и 
Министарство одбране БиХ дијелом у праву. Потом је истакнуо мишљење да на овој 
сједници вјероватно нису наведени  прави разлози, те да се у овом случају највјероватније 
може наслутити инфериоран однос Министартсва одбране БиХ и ОСБиХ према НАТО-у и 
ЕУФОР-у.  
Сулејман Тихић предложио је закључак којим Заједничка комисија прима к знању 
информације и констатује да је одлуком Предсједништва БиХ ген. Грабовица часно упућен у 
старосну пензију. 
Марина Пендеш предложила је да се наведени закључак допуни констатацијом да су 
Министарство одбране БиХ, Заједнички штаб БиХ и Генерални инспекторат ОСБиХ 
поступали у складу са Законом о одбрани БиХ и упутством министра одбране. 
У поновљеном изражавању нездовољства расправом о овој тачки дневног реда, Винко Зорић 
предложио је да се прихвати захтјев ген. Грабовице, којег по констатацији предсједавајућег 
Заједничке комисије и нема. 
Чланови Заједничке комисије изјаснили су се потом о предлогу закључка који је формулисао 
Сулејман Тихић. Овај предлог закључка није усвојен јер је „за“ усвајање гласало шест 
чланова, док су четири члана била „уздржана“. У складу са одредбама пословника домова, 
укупна већина садржавала је по три гласа „за“ чланова Комисије из оба дома, али није 
укључивала тражене гласове из сва три конститутивна народа (без гласа „за“ представника 
српског народа). 
Бранко Зрно изразио је назадовољство постојећом ситуацијом, с обзиром да се у 
конкретном случају не може ништа промијенити. Стога би евентуално требало формулисати 
нови закључак и о њему се изјаснити. 
Ген. Грабовица потом је поновио да он сада нема конкретан захтјев.  
Драго Калабић предложиоје  закључак којим се констатује да нема основа за поступање по 
захтјеву ген. Грабовице, те да су у конкретном случају надлежни органи спровели поступак у 
складу са законом. 
Сулејман Тихић рекао је да мисли да је предлог закључка који је он дао флексибилнији.  
 
На предлог осталих чланова Комисије, и након допуне ријечима о законитом поступању 
органа, у поновљеном гласању,  закључак који је предложио Сулејман Тихић једногласно је 
усвојен у сљедећем тексту: 
„Заједничка комисија прима к знању информације дате у случају пензионисања ген. 
Хајрудина Грабовице, те констатује да је, у складу са законом, одлуком Предсједништва БиХ 
ген. Грабовица упућен часно у старосну пензију. 
 
 
Ад. - 4. Текућа питања 
 
    а) Извјештај са одржане радионице у Нему о теми „Законодавни оквир, надлежности  
         и планови институција БиХ у области одбране и безбједности“, 19. и 
         20.04.2007.године; 
    б) Извјештај о обављеној посјети Главној канцеларији Граничне полиције БиХ и 
        Теренској  канцеларији ГП-а у  Вишеграду. 
 
О обје наведене тачке вођена је јединствена расправа. 
Адем Хускић у расправи је потенцирао проблеме који су истакнути током посјете сједишту 
Граничне полиције БиХ и Теренској канцеларији у Вишеграду, као што је проблем 
недостатка кадра. Предложио је да Заједничка комисија донесе закључак којим би се од 
Савјета министара БиХ и Министарства безбједности затражило да обезбиједе запошљавање 
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повратника у Граничној полицији чиме би се постигао и национални баланс, те рјешавање 
питања газдовања граничним прелазима. 
Шефик Џаферовић истакао је да је Заједничка комисија током наведене посјете Граничној 
полицији сагледала проблеме са којима се суочавају, те том приликом затражила од 
руководства ове институције да сва неријешена питања и предлог за њихово рјешавање 
доставе Комисији у виду комплетне информације. Мишљења је да на овој сједници не би 
требало усвајати закључке, већ да треба од Граничне полиције поново затражити да достави 
комплетну информацију о проблемима те предлог за њихово рјешавања. Након достављања 
те информације, о којој би Заједничка комисија обавила посебну расправу, донијели би 
одређене закључке које би потом упутили домовима Парламентарне скупштине  БиХ на 
расправу. Овакав начин рада оснажио би предложене закључке, а односио би се и на друге 
институције из области безбједности, с обзиром да ће се наша комисија у наредном периоду 
све више бавити овим питањима која спадају у област парламентарног надзора. У том 
контексту навео је и примјер раније донесеног закључка којим је затражено рјешавање 
питања представника НБЦ Интерпола БиХ у Лиону, који до данас није реализован. 
Са наведеним предлогом Шефика Џаферовића били су сагласни и Слободан Шараба и 
Мирко Околић, нагласивши да је потребно реализовати усвојене закључке. 
Винко Зорић такође је подржао наведени предлог и потом предложио сљедећи закључак:  
„Заједничка комисија, у вези са наведеним тачкама дневног реда, констатује да је водила 
расправу о њима, подржала их, те закључила да је неопходно добавити додатне информације 
о питањима и проблемима из домена рада Граничне полиције БиХ, као и других 
безбједносних структура у БиХ, како би се потом организовала тематска сједница  
Заједничке комисије и предлози њених закључака упутили у даљу паралментарну 
процедуру.“ 
Наведени предлог закључка чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили. 
 
ц) Допис Бериза Белкића, предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ,  на захтјев 
    адвоката Фарука Балијагића  
 
Поводом дописа Бериза Белкића, предсједавајућег Представничког дома ПС БиХ, који је  на 
захтјев адвоката Фарука Балијагића упућен Заједничкој комисији, чланови  Комисије 
једногласно су усвојили закључак: 
''За разматрање навода из наведог акта, а по појединачним притужбама, није надлежна 
Заједничка комисија за одбрану и безбједост БиХ, као радно тијело Парламентарне 
скупштине БиХ, које иначе разматра питање рада безбједносних структура, али по 
утврђеним правилима. Стога предметни допис, уколико то сматра потребним, 
предсједавајући Представничког дома ПСБиХ може прослиједити другим надлежним 
институцијама и органима власти, као што су ОБА-а, Тужилаштво БиХ, надлежно 
министарство и Савјет министара БиХ.''  
 
д) Информација о безбједносној провјери 
 
Драгица Хинић информисала је о безбједносној провјери која ће бити вршена у складу са 
Законом о заштити тајних података БиХ, као и Безбједносним  споразумом са НАТО-ом. 
Сви пратећи акти уз наведени закон и потребни обрасци биће брзо завршени, тако да ће 
чланови Заједничке комисије бити благовремено информисани, а биће им омогућена и помоћ 
за попуну образаца ако то буде потребно. 
 
е) Позив за посјету ПСОТЦ Бутмир 
 
Жељко Грубешић информисао је о позиву команданта ПСОТЦ Бутмир упућеном 
Заједничкој комисији да посјети овај центар 06.јуна 2007. године у јутањим часовима. 
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Посјета би била искоришћена за презентацију рада и улоге ПСОТЦ-а, као и размјену 
мишљења. Превоз до Бутмира обезбиједиће Мисија ОЕБС-а у БиХ. 
Чланови Заједничке комисије једногласно су прихватили прихватили наведени позив. 
 
ф)Информација о посјети СР Њемачкој 
 
Кристијан Хаупт информисао је о техничким потешкоћама у вези са реализацијом посјете 
Заједничке комисије Парламенту СР Њемачке. Њемачка је одобрила средства за ову посјету, 
али је доста компликован процес преноса тих средстава на Мисију ОЕБС-а у БиХ. Тај процес 
захтијева много времена, те стога не зна тачно када ће ова  посјета бити реализована. 
 
 
г) Иницијативе за додјелу почасног држављанства БиХ и продужење рада у Мисији 
    ОЕБС-а за Кристијана Хаупта 
 
Драгица Хинић образложила је иницијативе за додјелу почасног држављанства БиХ и 
продужење  рада  у  Мисији  ОЕБС-а  у  БиХ  за  Кристијана  Хаупта.  Прва  иницијатива  за  
г. Хаупта, који заиста недвосмислено својим радом и залагањем то заслужује, испред 
Заједничке комисије била би упућена колегијумима домова ПСБиХ, који би је потом 
прослиједили Савјету министара БиХ, надлежном за додјелу почасног држављанства, док би 
другу иницијативу упутили надлежним организацијама,  институцијама и лицима у ОЕБС-у 
и Амбасади СР Њемачке. 
Наведене иницијативе чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили. 
 
 
 
 
         Записник сачинила                                                               Предсједавајући 
           Драгица Хинић                                                             Заједничке комисије 
                                                                                                           Бранко Зрно 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  


